

Dua ahli akademik UMS terima anugerah Jica

DE 36.10.2014 3

KOTA KINABALU: Dua ahli akademik Universiti Malaysia Sabah (UMS) pada Rabu, diberi penghormatan menerima Anugerah President Commendation Agensi Kerjasama Antarabangsa Jepun (Jica) ke-10 atas peranan mereka membantu proses keamanan di Selatan Filipina.

Profesor Dr Kamarulzaman Askandar, 46, dan Dr Ayesah Uy Abubakar, 42, daripada Fakulti Kemanusiaan, Seni dan Warisan UMS, menerima anugerah itu untuk peranan mereka dalam mesyuarat Penyatuan Keamanan (COP) yang melibatkan Kerajaan Filipina, Moro Islamic Liberation Front (MILF), dan masyarakat awam.

Pasukan suami dan isteri itu percaya pengiktirafan itu adalah satu testimoni kepentingan peranan akademik dalam usaha membangunkan keamanan di Selatan Filipina.

COP adalah salah satu daripada banyak inisiatif yang dijalankan untuk membantu proses damai di Selatan Filipina, selain daripada

perbincangan rasmi yang diadakan di Kuala Lumpur sehingga perjanjian damai yang diusahakan oleh Malaysia di Manila pada 2012.

Ia adalah satu program yang diadakan dengan kerjasama di antara Jica dan Unit Penyelidikan dan Pendidikan untuk Perdamaian Universiti Sains Malaysia sejak 2006 di mana kedua-dua penerima pernah bekerja.

Dr Kamarulzaman berkata: "Adalah satu penghormatan untuk universiti dan juga ahli akademik dalam bidang pembangunan keamanan.

"Seperti yang kita semua tahu, proses keamanan bukan tugas mudah dan kadang-kadang mengambil masa bertahun-tahun, dan berpeluang untuk gagal," katanya selepas menerima anugerah itu.

Merujuk kepada proses keamanan di Selatan Filipina, beliau berkata: "Banyak isu terlibat dalam konflik bersenjata menyeru perundingan dan dialog seperti pembahagian kuasa,

kekayaan... yang memerlukan banyak butiran lanjut.

Sementara itu Dr Ayesah, yang juga seorang penyelaras keamanan Bangsamoro dan juga Mindanao berkata, ahli akademik memainkan peranan penting dalam memberikan pandangan orang dalam melibatkan mereka yang terlibat dalam konflik dan kawasan yang melibatkan masyarakat awam di Selatan Filipina.

Sepanjang kerja mereka, katanya membangunkan kepercayaan mereka yang terlibat adalah paling penting, tambahnya kunci untuk menyelesaikan isu di wilayah itu adalah untuk cuba untuk tidak bias terhadap mana-mana pihak berkonflik.

"Dalam kes ini, kita perlu cuba menjadi seneutral yang boleh dan menjadi profesional dalam melakukan perkara ini," katanya.

Kedua-dua ahli akademik itu baru selesai mesyuarat COP keenam di Hiroshima Jepun pada Jun, kerana kedua-dua mereka terlibat dalam usaha perdamaian lain di Aceh di Indonesia, Timor Leste dan Pattani di Thailand.

Dr Kamarulzaman dan Dr Ayesah adalah dua daripada 22 penerima Anugerah President Commendation Jica ke-10 di seluruh negara tahun ini, di mana anugerah itu disampaikan oleh wakil kanan Jica, Kyoko Okubu dan disaksikan Naib Canselor UMS, Prof. Datuk Dr Mohd. Harun Abdullah, di sini.